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Vážení přátelé, 

přelom roku je časem, kdy se ohlížíme za uplynulým obdobím, hodnotíme, co se podařilo 
a co můžeme zlepšit. Ať je to jakkoli, nový rok přináší nové výzvy a příležitosti.
Jak mnozí víte, od začátku svého funkčního období se snažím přispívat ke zlepšení kvality
života na Frýdecko-Místecku. Pokud bych měla bilancovat, tak za velký úspěch pro náš
region považuji zvýšení ochrany CHKO Beskydy a tím kvality pitné vody v přehradní nádrži
Šance. Zavedení zákazu vjezdu nákladní dopravy nad 12 tun zde vedlo k výraznému snížení
hustoty provozu těžké dopravy. Konkrétně minulou zimní sezónu, kdy zákaz začal platit,
tudy projelo o 84% méně kamionů, což je opravdu úleva pro tuto mj. také rekreačně
turistickou oblast. Zákaz jsme proto „vybojovali“ i pro letošní zimu, a to až do konce března
2025. Z policejních přehledů je zřejmé, že dopravní značka není zeď, a proto musely být na
Ostravici posíleny policejní hlídky. Na nemotivující výši pokut při porušení zákazu vjezdu
těžké nákladní dopravy do ekologicky zranitelných oblastí opakovaně upozorňuji také na
půdě senátu, protože bez legislativní změny se situace pravděpodobně nezlepší.
Spolu se starosty regionu dále pracujeme na zachování kvalitní infrastruktury a budování
protihlukových opatření kolem dálnic. Povedlo se vyřešit například léta odkládané doplnění
odhlučnění na mostu v Hukvaldech, místní části Rychaltice. Těší mě také, že zdárně
pokračuje vážení přetížených kamionů mobilními vahami, které jsme pořídili za účelem
ochrany komunikací. Dosud dopravní policie zjistila více než 216 porušení předpisů a uložila
kauce ve výši více než 4 milionů korun, což jsou nemalé finance, které budou dále využity 
ve prospěch Frýdecko-Místecka.
Jako kantorka vím, že se vyplatí investovat do vzdělání, a to včetně toho mimoškolního. 
Těší mě proto velký zájem dětí o účast v programu neformálního vzdělávání „DofE“, který 
s řediteli škol rozšiřujeme na našich základních a středních školách. 
Práce senátorky je velmi pestrá a přináší stále nové výzvy, témata a úkoly. O některých z nich
se dočtete více v tomto výročním zpravodaji. 
Vážím si Vaší důvěry, za kterou Vám děkuji. Do nového roku nám všem kromě pevného
zdraví přeji, abychom i nadále společně utvářeli region, kde se dobře žije.

Děkuji za Vaši podporu!
Helena Pešatová, Vaše senátorka
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Končící rok 2024 přinesl...

Ř a d u   s e t k á n í  s

o b č a n y ,  n a  n i c h ž  

j s m e  s e  z a b ý v a l i  j e j i c h

p r o b l é m y .

V  S e n á t u  j s m e  s c h v á l i l i

ř a d u  n á v r h ů ,  k t e r é  o v l i v n í

ž i v o t  n á s  v š e c h  -

i n s o l v e n č n í  z á k o n ,  n o v e l a
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l á t k á c h ,  s t a v e b n í  z á k o n  a j .  
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a  d a l š í c h  l o k á l n í c h

p e r i o d i k á c h .

V  s e n á t n í m  v ý b o r u

V Ú Ž P  j s e m  b y l a

z p r a v o d a j k o u  k  ř a d ě  

l e g i s l a t i v n í c h  n á v r h ů .

V ý s t a v o u  a  v e r n i s á ž í  

v  s í d l e  S e n á t u  P Č R  

j s m e   o s l a v i l i  v ý r o č í  

1 0 0  l e t  o d  z a l o ž e n í

M u z e a  B e s k y d  

v e  F r ý d k u - M í s t k u .

M á m  r a d o s t  

z  ú s p ě š n ý c h  a b s o l v e n t ů

p r o g r a m u  n e f o r m á l n í h o

v z d ě l á v á n í  -  D o f E  v  n a š e m

k r a j i .  

V í c e  k  t ě m t o  a  d a l š í m  u d á l o s t e m  s e  d o č t e t e  n a  s t r á n k á c h

z p r a v o d a j e .  P ř í j e m n é  č t e n í .

S e  s t a r o s t y  o b c í  j s m e  ř e š i l i

p r o b l e m a t i c k o u  d o p r a v u  

v  P a l k o v i c í c h ,  c h y b ě j í c í

p r o t i h l u k o v é  s t ě n y  v

R y c h a l t i c í c h ,  d o k r y t í  “ b í l ý c h

m í s t ”  m o b i l n í m  s i g n á l e m  

a  p ř i p o j e n í m  k  i n t e r n e t u  

a  d a l š í  p r o b l é m y  r e g i o n u .



d o p r a v a

Dlouholeté úsilí se vyplatilo: Vjezd nákladní tranzitní
dopravy nad 12 tun do CHKO Beskydy byl po celou
zimní sezónu zakázán a zákaz platí i pro zimu
2024/2025

reportáž

Dne 23. listopadu 2023 vydal Krajský úřad Moravskoslezského kraje, oddělení
dopravy, opatření obecné povahy, kterým se pro období od 1. 12. 2023 do 31. 3.
2024 vylučuje provoz nákladních automobilů s hmotností nad 12 tun s výjimkou
dopravní obsluhy v úseku silnice I/56 Ostravice – Bílá (Hlavatá), konkrétně mezi
MÚK sil. č. I/56 x II/483 a křižovatkou sil. č. I/56 x I/35.

Cílem vydaného
opatření je zajistit
bezpečnost a plynulost
silničního provozu 
v horské oblasti 
a zabránit znečišťování
CHKO Beskydy 
a ohrožení zdroje pitné
vody – přehradní
nádrže Šance. 
Ta zásobuje pitnou
vodou téměř 60 měst 
a obcí na Frýdecko-
Místecku, Karvinsku,
Novojičínsku, Opavsku,
Ostravsku a také
příhraniční část Polska.

Vydání opatření obecné povahy předcházela celá řada jednání s Ministerstvem
dopravy, Ředitelstvím silnic a dálnic, Moravskoslezským krajem, Policií ČR,
starosty obcí regionu, Krajskou hygienickou stanicí, Povodím Odry, Správou
CHKO Beskydy a dalšími. Všem děkuji za spolupráci! 

Řidičům těžké dopravy již od roku 2023 plně slouží zprovozněné stavby obchvatů
D48 a I/68 Třanovice-Nebory, které poskytují moderní, pohodlnou a časově
srovnatelnou trasu do zahraničí.
 

https://polar.cz/zpravy/moravskoslezsky-kraj/cely-ms-kraj/11000041063/zakaz-jizdy-kamionu-pres-stare-hamry-by-mel-platit-po-cely-rok-pokuty-pro-ridice-jsou-nizke?consent=CP1E6gAP1E6gAD3ACDCSAsEgAAAAAEPgAATIAAAQugQwAKAAsACoAFwAQAAyABoAEQAI4ATAAqgBiAD8AISARABEgCOAE4AMsAZoA7gB-gEIAIsAXUA2gCbQFSALUAW4AvMBggDJAGpgQuAA.YAAAAAAAAAAA&sznclid=pM3AmZWVkpWQl5aRnZyUnZaXnZWSnZCU2NCZlZGdlpWWlJGTloqQlZzY0MGZlZOVlpaSlpeUlYqXlZfYx5ng4uXhlZGTkJzi4ZLn5ZGT4uKSkeCWleLnneKV5pLn4A&utm_source=www.seznam.cz&utm_medium=sekce-z-internetu


d o p r a v a

Zima se zákazem kamionů v CHKO Beskydy má za sebou svou první sezónu.

Co se podařilo:

zklidnit dopravu v CHKO Beskydy v daném úseku. Po komunikaci I/56 kolem
přehrady Šance projelo v zimě 2023/2024 o cca 84% méně kamionů oproti
předchozímu roku;
posílit kontroly. Ve spolupráci s Policí ČR a Frýdlant nad Ostravicí byl navýšen počet
policistů, kteří na benzinové stanici v Ostravici kontrolují kamiony porušující
stanovený zákaz a kamiony vracejí zpět na obchvat;
omezit kamionovou dopravu, a tím zvýšit bezpečnost a plynulost provozu i zvýšit
ochranu životního prostředí v oblasti. 

Zhodnotili jsme výsledky první zimní sezóny se zákazem
vjezdu tranzitní nákladní dopravy nad 12 tun do CHKO
Beskydy (úsek Ostravice - Bílá/Hlavatá)



d o p r a v a  

Na problematiku porušování zákazu
vjezdu tranzitní nákladní dopravy nad
12 tun v horském úseku I/56 
v Beskydech ve spojení s výší pokut za
způsobené dopravní přestupky
opakovaně upozorňuji také v senátu. 

Policisté mají možnost udělit pokutu za
porušení tohoto dopravního značení až
do výše 1500 Kč. Za stejný přestupek je
to na slovenské straně až cca 25000 Kč, 
v Polsku je to částka cca 15 tisíc korun.
Rozdíly ve výši pokut není možné
přehlédnout…

P o ž a d u j e m e  p r o t o  d ů k l a d n o u
a n a l ý z u  l e g i s l a t i v y  a
s a n k č n í c h  s y s t é m ů  v

č l e n s k ý c h  s t á t e c h  E U .  C í l e m
j e  s j e d n o t i t  p r a v i d l a  a  z a v é s t

ú č i n n é  p o s t i h y ,  k t e r é
s k u t e č n ě  o d r a d í  p ř e p r a v c e

o d  p o r u š o v á n í  z á k a z ů
t r a n z i t n í  d o p r a v y ,  z e j m é n a  

v  e k o l o g i c k y  c i t l i v ý c h
o b l a s t e c h .

Dopravní značení: Jeho porušení musí provázet
adekvátní sankce 



Silnice pod náporem kamionů: 
Senát řešil stav komunikací a roli státu
V rámci veřejného slyšení, které proběhlo 3. září 2024 na půdě Horní komory  upozornili
na havarijní stav našich silnic, které jsou soustavně poškozovány přetíženou nákladní
dopravou. Proběhla debata o strategiích pro zmírnění zatížení silnic nákladní dopravou a
snížení negativních vlivů této dopravy na životní prostředí. 
Slyšení se zúčastnil také ministr dopravy Martin Kupka, který představil vizi státu 
do budoucna. Ta mj. zahrnuje posílení kontrolního vážení přetížené dopravy a zřízení
Inspekce silniční dopravy (tzv. INSID), která bude nejen provádět kontrolní vážení
kamionů i bez asistence Policie ČR, ale bude navíc kontrolovat např. technickou
způsobilost vozidel, povinné přestávky, odpočinky řidičů aj. 

d o p r a v a

Na základě letošního srpnového jednání, která jsem ve věci vysokorychlostního vážení
(jedny takové váhy máme instalovány i v obchvatu města F-M) vedla se zástupci odboru
dopravy města F-M a dříve také se zástupcem tohoto odboru města Olomouc. Je jasné,
že nás v této oblasti čeká ještě mnoho výzev, se kterými se budeme muset vypořádat.
Věřím, že se Ministerstvo dopravy zaměří zejména na zefektivnění vymáhání pokut za
přestupky způsobené zahraničními přepravci, dále bude řešit tolik potřebné propojení
softwarových systémů a automatizaci při zpracování a zasílání přestupků k řešení.
Záznam celého slyšení je zveřejněn na webových stránkách Senát Parlamentu ČR.

https://www.ciste-beskydy.cz/


Ochrana našich komunikací:
Se starosty regionu jsme pořídili mobilní váhy   
Problém s přetíženou nákladní dopravou trápí také Frýdecko-Místecko. Starostové
obcí si uvědomují, že klíčovým nástrojem pro zajištění dodržování předpisů
týkajících se hmotnosti nákladní dopravy a ochraně silniční infrastruktury 
i zajištění bezpečnosti na silnicích je mj. tzv. “mobilní vážení”. V roce 2021 jsem
proto v našem regionu zahájila iniciativu, která spojila obce regionu ve snaze 
o pořízení mobilních vah. Tento krok představoval významnou investici 
do bezpečnosti a udržitelnosti dopravy v regionu. Mobilní váhy slouží 
k efektivnímu kontrolnímu vážení nákladních vozidel. Tato zařízení umožňují
častější a přesnější kontroly, což napomáhá prevenci přetížení vozidel. Zakoupené
váhy, které jsou využívány výhradně Dopravním inspektorátem Frýdek-Místek,
představují investici zhruba půl milionu korun a jsou důležitým krokem k ochraně
infrastruktury a zvýšení bezpečnosti na silnicích. 
Od počátku vážení (podzim 2022) do konce září 2024 bylo zkontrolováno celkem
1811 vozidel. Bylo zjištěno celkem 490 porušení, za které byly uloženy kauce 
v celkové výši 10.082.500,- Kč (informace z konce října 2024).

d o p r a v a

Odhlučnění: V Rychalticích chyběla část protihlukové
stěny 
Před pár lety dokončená komunikace D48 směřující z Frýdku-Místku na Příbor
umožňuje plynulou dopravu, což činí radost hlavně řidičům.
Tento tah lemují v mnohých úsecích protihlukové zdi, které však nejsou
vybudovány na mostu v Rychalticích a obyvatelé žijící v okolí to označují za důvod
obtěžujícího hluku.
Při dalším společném jednání se zástupci provozovatele, což je Ředitelství silnic 
a dálnic, s cílem najít schůdné řešení pomoci pro obyvatele, došlo k zahájení
projektové přípravy na revitalizaci stávajících a doplnění chybějících
protihlukových stěn (i na mostě). Poděkování patří Ředitelství silnic a dálnic - ŘSD
- správa Ostrava.



d o p r a v a

Ze Senátu: Proti úpravě hlukových limitů jsme podali
ústavní stížnost
Neúměrný hluk bohužel zatěžuje mnoho obcí. Často jen krátkodobě, avšak někdy
i měsíce či dlouhá léta. 
Hluk přitom kvalitu našich životů velmi silně ovlivňuje a podle Světové
zdravotnické organizace je dokonce jedním z nejvýznamnějších
environmentálních rizik pro zdraví.
V Senátu jsem proto již dříve obhajovala právo obcí na včasnou informovanost 
o vydávání časově omezeného povolení pro překročení limitů hluku a vibrací.
Konkrétně šlo o úpravu zákona o ochraně veřejného zdraví v souvislosti 
se stanovením práva obcí na zařazení mezi účastníky řízení při vydávání těchto
povolení. Norma se posléze změnila. Podařilo se zajistit, aby krajské hygienické
stanice informovaly dotčené obce včas, nikoliv až expost. Právě obce nejlépe
znají místní poměry a mohou tedy svá území a občany před škodlivými vlivy
účinně chránit.
Kvůli nedostatečnému zdůvodnění a nesrozumitelnosti změn, které byly
provedeny bez dostatečného projednání s dotčenými obcemi, jsme spolu s dalšími
23 senátory z různých stran politického spektra napadli u Ústavního soudu vládní
nařízení o úpravě hlukových limitů (Nařízení vlády č. 433/2022 Sb., o ochraně
zdraví před nepříznivými účinky hluku a vibrací, které hlukové hranice zvýšilo na
58 až 68 decibelů u dopravních staveb povolených do roku 2000.) 



WWW.DOFE.CZ

P r o g r a m  D o f E  b y l  z a l o ž e n  b r i t s k o u
k r á l o v s k o u  r o d i n o u  -  p r i n c e m
P h i l i p e m  u ž  v  r o c e  1 9 5 6 .  
O d  t é  d o b y  s e  r o z š í ř i l  d o  v í c e  n e ž
1 3 0  z e m í  s v ě t a .  
Ú č a s t n í c i  s i  v o l í  a k t i v i t y ,  k t e r é  j e
z a j í m a j í ,  a  p l n í  j e  p o d l e
s t a n o v e n ý c h  k r i t é r i í .  T í m  r o z v í j e j í
s v ů j  p o t e n c i á l ,  z v y š u j í  s e b e v ě d o m í ,
u č í  s e  s p o l u p r a c o v a t  
s  o s t a t n í m i ,  p ř e k o n á v a t  p ř e k á ž k y  
a  d o s a h o v a t  s t a n o v e n ý c h  c í l ů .  

DofE: Mezinárodní cena vévody z Edinburghu

v z d ě l á v á n í

Oceňování absolventů
proběhlo letos i na

Gymnáziu Petra Bezruče,
kde jsme v prosinci udělili

30 bronzových a 7
stříbrných medailí.

WWW.DOFE.CZ

 NEFORMÁLNÍ VZDÉLÁVÁNÍ “DofE” NA FRÝDECKO-MÍSTECKU

rozvoj našeho regionu 

K o m p l e t n í  s p l n ě n í  p r o g r a m u  p a k
v e d e  k  z í s k á n í  m e z i n á r o d n í h o
c e r t i f i k á t u ,  k t e r ý  j e  u z n á v a n ý  
i  n ě k t e r ý m i  z a m ě s t n a v a t e l i  č i
v y s o k ý m i  š k o l a m i .
D í k y  n a d š e n ý m  o h l a s ů m  
u  a b s o l v e n t ů  p r o g r a m u  j s e m
p ř e s v ě d č e n a ,  ž e  s t o j í  z a  t o ,  
s e  d o  t o h o t o  p r o g r a m u  z a p o j i t !

Předávání ocenění na Gymnáziu Petra Bezruče

http://www.dofe.cz/
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
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Jak DofE funguje v praxi?
Do programu se mohou zapojit všichni od 13 do 24 let bez ohledu na studijní výsledky, sociální
zázemí či fyzickou kondici.
V principu jde o pravidelné plnění aktivit ve 4 oblastech:

dobrovolnictví
pohyb
dovednosti
expedice

Britský princ Edward, bratr krále Karla III., na zlaté ceremonii v Senátu PČR.

Úspěšní absolventi všech úrovní programu se účastní tzv. zlaté ceremonie v sídle Senátu,
které se je jim předán mezinárodní certifikát, mnohdy dokonce za účasti prince Edwarda,
bratra krále Karla III., který má nad programem záštitu.
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Do soutěže o cenu pro inspirativní pedagogy Global Teacher Prize Czech
Republic bylo letos nominováno rekordních 283 učitelů a i letos náš region uspěl
velmi dobře. 
Ze Základní a mateřské školy Baška se mezi finalisty umístila paní učitelka
Barbora Coufalová - gratuluji! 
Mezi čestnými hosty při slavnostním vyhlášení v sídle Senátu Parlamentu ČR
nechyběli naši úspěšní pedagogové z minulých let: loňský vítěz Roman Göttlicher
(vlevo), učitel dějepisu a občanské nauky ze Střední průmyslové školy, Obchodní
akademie a Jazykové školy Frýdek-Místek, Tomáš Chrobák ze ZŠ a MŠ Baška (1.
místo v roce 2019) a Monika Chrobáková ze ZŠ Janovice (2. místo v roce 2019). 

Jsme hrdí na to, že u nás máme tak kvalitní učitele, kteří se starají o naše děti.
Všem finalistům i umístěným gratuluji!

Global Teacher Prize Czech Republic představuje
učitele, kteří mění svět:  I v letošním roce jsme měli
výborné zastoupení z Frýdecko-Místecka
V kontextu současných vzdělávacích trendů a výzev, kterým učitelé čelí, je
Global Teacher Prize (GTP) více než jen oceněním. Je to platforma pro uznání
pedagogů, kteří překračují tradiční metody a přinášejí inovace do tříd po celém
světě. 

V České republice je GTP představován jako odborná cena pro učitele
základních a středních škol, která motivuje a oceňuje inspirativní pedagogy.
Zdůrazňuje význam kreativity ve vzdělávání a zároveň poskytuje prostor pro
sdílení nejlepších vzdělávacích praktik mezi učiteli.

Je nepochybné, že vzdělávání je základem pro rozvoj společnosti. Proto oceňuji
přínos Global Teacher Prize i jako připomínky, že práce učitelů má
neocenitelný dopad nejen na jednotlivé studenty, ale i na celou společnost.

v z d ě l á v á n í



Vanessu, Tomáše a Petra, studenty střední školy Výmolova (obor Neslyšící zubní
technik), jsme za účasti paní ředitelky Mileny Čámkové a pana zástupce ředitelky
Davida Jordy slavnostně jmenovali do školního parlamentu. Jmenování proběhlo
přímo v hlavním sále Senátu ČR na místě, kde probíhají celostátní slavnostní
ceremoniály.
Věřím, že jmenování studenti budou skvělou reprezentací své školy a dokáží měnit
dění ve škole k lepšímu. Držím jim palce!

Neslyšící v Senátu: Slavnostní jmenování 
do školního parlamentu

v z d ě l á v á n í
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Stabilní mobilní signál a rychlý internet jsou nejen v některých koutech našeho
podhorského regionu stále ještě velkým problémem. Na jednání Stálé komise Senátu
pro rozvoj venkova jsem předložila podněty od řady frýdecko-místeckých obcí, které
se s nedostatečným pokrytím mobilním signálem a sítěmi pro přístup 
k internetu dlouhodobě potýkají. 

Český telekomunikační úřad naše požadavky průběžně řeší a věřme, že přijme
opatření, která povedou ke zlepšení stávající situace. Aby ČTÚ mohl nová podání
řádně prošetřit a vyřídit případný požadavek na zlepšení dostupnosti mobilního
signálu v obcích, resp. požadavek na zařazení obce na seznam bílých míst, je žádoucí,
aby toto podání obsahovalo co nejvíce informací k danému problému. Proto je dle
sdělení ředitele vhodné, aby tato podání činili zastupitelé měst 
a obcí přímo vůči ČTÚ a uvedli v něm maximum relevantních informací. 

Český telekomunikační úřad zařadil v této souvislosti na své webové stránky
informaci pro zastupitele měst a obcí:
https://ctu.gov.cz/sites/default/files/obsah/ctu/zverejneni-doplneni-seznamu-
zakladnich-sidelnich-jednotek-pro-plneni-rozvojovych-kriterii-
dle/obrazky/Informace-pro-obce-zadajici-o-dokryti.pdf.

www.https://ctu.gov.cz/

Fotografie z jednání Stálé komise Senátu pro rozvoj venkova
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Pokrytí regionu mobilním signálem a sítěmi 
pro přístup k internetu: Řešíme s Českým telekomunikačním 
úřadem ve Stálé Komisi Senátu pro rozvoj venkova
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Moje návštěvy 

Každý rok zvu žáky a studenty z našeho regionu na
prohlídku sídla Senátu. Letos mě jako každý rok
navštívila řada škol, ale i jiných skupin. 
S mnohými jsem měla možnost projít krásné
historické prostory a diskutovat o fungování horní
komory Parlamentu ČR.  
Za návštěvu děkuji žákům základních škol, gymnázií
a středních odborných škol z Frýdlantu nad
Ostravicí, Frýdku-Místku i Ostravy, dále našim
cvičenkám, které se zúčastnily slavnostního
vystoupení na Všesokolském sletu 
v Praze, zástupcům spolků - například Svazu
postižených civilizačními chorobami, důchodcům,
starostům obcí a dalším. 

z e  S e n á t u



z e  S e n á t u

Děkuji všem za návštěvu!

https://www.ciste-beskydy.cz/
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www.palkovice.cz

Frýdecko-Místecká obec Palkovice si vysoutěžila 1. místo v krajském kole soutěže Vesnice
roku a v létě proběhlo slavnostní předání tohoto prestižního ocenění. Hodnotící komisi
upoutaly Palkovice zejména aktivním komunitním životem, i strategickým plánováním
rozvoje obce s promyšlenou přeměnou architektury v centru obce. Z celostátního finále si
obec odnesla krásné druhé místo.

Palkovice zvítězily v krajském kole soutěže Vesnice roku,
z celostátního finále si odnášejí krásné druhé místo

z  r e g i o n u

https://medela-ops.cz/
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www.palkovice.cz

Srdečně gratuluji k úspěchům panu starostovi Radimovi Bačovi, místostarostovi Davidu
Kulovi i všem občanům, kteří tuto krásnou beskydskou obec společně vytvářejí. 
22. října jsem měla tu čest předat této mé sousední obci ocenění zlatou stuhou na
slavnostním ceremoniálu v sídle Senátu PČR.

Ceremonie Vesnice roku 2024 v Senátu PČR
z  r e g i o n u

https://medela-ops.cz/


I letos jsme v Beskydech slavili Den Země tradiční úklidovou akcí “Poděkuj horám”. 
Akce organizovaná spolkem Čisté Beskydy ve spolupráci se společností MamiArt,
Heimstaden a dalšími partnery opět ukázala sílu lidské solidarity a respekt k našim
horám.
Stovky dobrovolníků se s úsměvem na tváři vydaly do čtyř lokalit v Beskydech, aby
zbavily hory spousty odpadků a pomohly tak zachovat jejich čistotu a krásu. Ať již uklízeli
podél turistických tras, v okolí silnic nebo se pustili do náročnějších terénů. Jejich práce
si zaslouží obrovský dík a uznání. Poděkuj horám není jen obyčejný úklid. Je to symbol
sounáležitosti s naší přírodou a vyjádření vděčnosti za krásu a klid, které nám Beskydy
nabízí. Je to také příležitost pro rodiny a kamarády, aby se společně zapojili do
smysluplné aktivity a užili si čas v nádherném prostředí.

Díky úsilí a obětavosti dobrovolníků, spolků, firem a organizací, které se na akci Poděkuj
horám podílely, jsou Beskydy o něco čistší a krásnější.
Zároveň je důležité připomenout, že péče o hory by neměla končit jedním dnem úklidu.
Je důležité, abychom k přírodě přistupovali s respektem a zodpovědností po celý rok.

 

Tradiční akce Poděkuj horám: 
Velká poklona všem dobrovolníkům!

z  r e g i o n u
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Poděkuj horám

z  r e g i o n u
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Chtěla bych zde vyjádřit poděkování všem našim hasičům, policistům, složkám
IZS a všem dobrovolníkům za jejich nasazení, obětavou práci a vzájemnou
koordinaci při zvládání povodní. 

Povodně zasáhly značné území
Moravskoslezského kraje: Poděkování všem!
I když Frýdecko-Místecko nečelilo během nedávných povodní tak ničivým
dopadům nespoutaného živlu jako oblasti Opavska a Jesenicka, stále se potýká 
s jejich následky. Některé naše  podhorské a horské obce se musí vyrovnávat 
se škodami, které mají zvláště devastující vliv na místní komunikace, mosty apod. 

Interreg

z  r e g i o n u

https://dotaceeu.cz/cs/evropske-fondy-v-cr/kohezni-politika-po-roce-2020/programy/programy-preshranicni-spoluprace/2-interreg-v-a-slovenska-republika-ceska-republ


ADRA F-M

Adra ve Frýdku-Místku oslavila 20 let
od svého vzniku: Dobročinnost jako
důležitá součást regionu

Dobrovolnické centrum ADRA ve Frýdku-Místku  je vůbec PRVNÍM z patnácti
dobrovolnických center ADRA v ČR. Položilo základy pro síť ADRA obchodů 
a sociálních šatníků v celé organizaci. 
ADRA, jako průkopník v oblasti dobrovolnictví, ukazuje, že pomoc nemusí být jen 
o poskytování materiálních zdrojů, ale také o sdílení dovedností, času a lidské
sounáležitosti. 
Tato filozofie se odráží ve všech aktivitách centra. Dobrovolníci jsou důkazem, že
každý jednotlivec může přispět k pozitivním změnám ve společnosti a že společně
můžeme vytvářet lepší svět. ADRA zkrátka propojuje lidi ochotné pomáhat s těmi,
kteří pomoc potřebují. Dobrovolníci a dobrovolnice přinášejí radost do života 
a podporu dětem i mládeži, seniorům a lidem se zdravotním postižením či 
s těžkým onemocněním.
Děkuji všem dobrovolníkům, dárcům a partnerům, kteří se na budování centra
podílejí!

z  r e g i o n u

https://adra.cz/jak-pomahame/dobrovolnictvi/frydek-mistek/


3. 7. 2024 by Leoš Janáček oslavil už 170 let. Výjimečnou a „hravou“ oslavu výročí
narození našeho rodáka, významného hudebního skladatele, připravili žáci a učitelé
hukvaldské ZŠ Leoše Janáčka ve spolupráci s obcí Hukvaldy.
„Leošova narozeninová párty“, jak děti akci nazvaly, se nesla v duchu kreativity 
a radosti. Ještě před prázdninami proměnily děti nově zrekonstruovanou budovu
bývalého kravína v jedno velké centrum zábavy. Připravily zde výstavy, hudební
kvízy, hry, fotokoutek a mnohé další. 

Akce byla také příležitostí
pro prohlídku zdařile
zrekonstruované historické
budovy "z pera" Romany
Mališ Bílkové. Moderní a
přitom do okolní přírody
harmonicky zapadající
objekt už brzy poskytne
zázemí pro obřadní síň,
knihovnu, základní
uměleckou školu, výtvarnou
dílnu, taneční sál, místní
spolky a další.

Jsem ráda, že odkaz Leoše
Janáčka na Hukvaldech žije,
a to i mezi dětmi.

 Oslavy 170. výročí narození Leoše Janáčka na Hukvaldech 

z  r e g i o n u



Stálá komise Senátu pro krajany žijící 
v zahraničí
Stálá komise Senátu pro krajany žijící v zahraničí, které jsem členkou, je důležitým

orgánem, který se věnuje podpoře a udržování kontaktu s českými krajany  po celém světě. 

Kromě komunikace s krajany a podpory českého školství v zahraničí se komise zabývá také

organizací konferencí a seminářů, které se zaměřují na různé aspekty života českých

krajanů a jejich potřeb. Dále se komise podílí na tvorbě legislativních návrhů, které mají za

cíl zlepšit podmínky pro Čechy žijící mimo hranice České republiky, a spolupracuje s

mezinárodními organizacemi a institucemi, aby zastupovala zájmy krajanů. Práce komise je

důležitá pro udržení české identity a kultury v zahraničí a pro posílení vazeb mezi Českou

republikou a jejími občany žijícími v zahraničí, z nichž mnozí jsou jakýmisi “osvícenci”, kteří

v zahraničí šíří dobré jméno České republiky.

z e  S e n á t u



Po dvouapůlhodinové rozpravě Senát na podzim schválil důležitou novelu
zákona o návykových látkách. Novela zavede rozumnou a efektivní regulaci
prodeje psychoaktivních látek a na trh se tak v budoucnu už nedostanou tyto
látky bez jakékoliv kontroly. Prodej dětem bude zakázán. 
Psychoaktivní látky bude nově možné zakoupit jen v obchodech
specializovaných na tento sortiment, kam budou mít nezletilé osoby vstup
zakázán. Výrobky se nebudou moci podobat hračkám či sladkostem, aby
nedocházelo k záměně. Automatizovaný prodej těchto látek bude zakázán 
a při online prodeji bude nutné zavést systém pro ověřování věku zákazníků
jak při nákupu, tak při převzetí zboží.

Regulace prodeje psychoaktivních látek je krok
správným směrem

Znění novely jsem před projednávání v Senátu konzultovala také 
s Ing. Romanem Letošníkem z Krajské hygienické stanice MSK.

z e  S e n á t u  



V únoru u mě absolvoval měsíční stáž Viktor, student politologie Univerzity Palackého 
v Olomouci. Viktor měl možnost nahlédnout do příprav mých čtyř zpravodajských zpráv,
zúčastnit se jednání senátního výboru i pléna.
Snad pro něj byla stáž přínosem a zkušeností do budoucího pracovního života. 

„Jako student politologie každý den sleduji rozhodnutí a jednání probíhající v našem
parlamentu. Ne každý den ale mám příležitost nahlédnout dovnitř a objevit, jak se v něm
pracuje a v jakém prostředí zákonodárci o naší budoucnosti rozhodují. Senát je někdy
vnímán jako nudná a nepříliš důležitá instituce – sám jsem tento názor jako mladší
zastával – tato stáž mě utvrdila v opačném názoru a jsem rád, že tuto pojistku demokracie
v Česku máme. Děkuji paní senátorce za tuto příležitost seznámit se s náplní její práce 
a budu se těšit na další setkání s ní, třeba v našem regionu.“

 

Viktor o své stáži v Senátu PČR napsal:
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https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F
https://www.facebook.com/muzeumbeskydfm?__cft__[0]=AZW_xEQLkl2_spOGACy8hm8NU00dv-58jl3uhDcyyQx9IzuYd5PX5Cbln55qFQZkcKTQVaFZofig6UHoTRVgjYgdNWYpU3PsU11Mbw7IwsNzhc1zfZ_1z2RLh5S30rmsQjgdSxEt6M60yTRws8fTkR0mMwbTci0MEiSu5mA7J-5TVVwLPtEBx9Lc4_cYpJit4wQ&__tn__=-]K*F


Muzeum Beskyd ve Frýdku-Místku je
stánkem našich místních pokladů. Už sto
let shromažďuje a představuje exponáty z
historie, umění, přírody a kultury Beskyd.

U příležitosti tohoto krásného stoletého
jubilea jsme se zástupci muzea Dominikou
Řehákovou a Romanem Filkem, Petrem
Juřákem a Slavěnou Jurčíkovou připravili
výroční výstavu v sídle Senátu Parlamentu
ČR. 

V reprezentačních prostorách bylo možno
zhlédnout umělecká díla z tvorby dvanácti
významných umělců z Beskyd.

 

Výročí 100 let Muzea Beskyd ožilo v Senátu: 
ve spolupráci s muzeem jsme připravili jubilejní výstavu

k u l t u r a

W W W . M U Z E U M B E S K Y D . C O M
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ku l tura

Výstava představila unikátní kolekci
dvanácti obrazů, které odrážejí
rozmanitost a krásu Beskydské krajiny.
Každý obraz je dílem jiného výtvarníka, což
přináší dvanáct různých interpretací této
malebné a poetické oblasti 
v průběhu uplynulého století. 
Tyto umělecké práce nejenže ukazují
individuální pohledy na Beskydy, ale také
rozličné výtvarné techniky, které byly
použity k jejich ztvárnění. 
Výstava tak slouží jako most mezi bohatou
historií regionu 
a současným uměleckým vyjádřením.
Návštěvníci se mohli pokochat výběrem z
děl umělců, jejichž význam dalece
překročil hranice našeho regionu.
Nechyběl mezi nimi Ferdiš Duša, Bedřich
Holáček, Jan Hrnčárek, Bohumír Jaroněk,
Stanislav Lolek, Leopold Parma, Jan
Richter ml., Karel Siřínek, Jaromír Fajkus,
Karel Myslikovjan, Josef Lang nebo Josef
Müller.

F o t o g r a f i e  z  v e r n i s á ž e  k  v ý s t a v ě  B e s k y d s k á  k r a j i n a  k  v ý z n a m n é m u
j u b i l e u  s t a  l e t  o d  z a l o ž e n í  f r ý d e c k o - m í s t e c k é h o  M u z e a  B e s k y d .

https://www.acb.cz/cs/ceny-umeni/ferdis-dusa/beskydy-ferdis-dusa


WWW.MUZEUMBESKYD.COMMuzeum Beskyd Frýdek-Místek, p.o.

ku l tura

M u z e u m  B e s k y d  F r ý d e k - M í s t e k ,
p . o .  o s l a v i l o  s t o l e t é  v ý r o č í  t a k é
ř a d o u  r e g i o n á l n í c h
d o p r o v o d n ý c h  a k c í .  
K  o s l a v á m  s e  p ř i p o j i l o  t a k é
v ý s t a v o u  s  n á z v e m  „ M i n u l é  p r o
b u d o u c í “ ,  k t e r á  p o t r v á  n a
f r ý d e c k o - m í s t e c k é m  z á m k u  a ž
d o  1 9 .  l e d n a  2 0 2 5 .  

D ě k u j i  v š e m  z a m ě s t n a n c ů m
m u z e a  z a  j e j i c h  p r á c i  a  p ř e j i  j i m
m n o h o  ú s p ě c h ů  v  d a l š í c h
p r o j e k t e c h .

http://www.senat.cz/


mikroreg iony

Navštěvovat starosty regionu,
spolupracovat s nimi, sbírat podněty 
a řešit aktuální témata považuji za velmi
důležité. 
Zástupci sousedících obcí se pravidelně
scházejí na tzv. schůzích mikroregionu,
aby řešili problémy, které jejich obce
přesahují, podporovali se a navazovali
spolupráci.

Mikroregiony zpravidla společně
využívají prostředky poskytované z fondů
Evropské unie za účelem realizace
různých projektů, vytvářejí aktivity pro
rozvoj svých území, pořádají společná
kulturní i sportovní setkání a další.

Diskutujeme o situaci ve školství,
zemědělství, sociální oblasti, ale i o
aktivitách mikroregionů a jednotlivých
obcí. 

Těším se na naši další spolupráci!



p á r  m o m e n t e k  n a  z á v ě r

Při každodenním ruchu a neustálém toku informací není možné a ani důležité
zachytit v tomto zpravodaji vše. Pro mě je podstatné, že mě práce s lidmi a pro
lidi stále baví a naplňuje. Každý úsměv, poděkování či konstruktivní zpětná vazba
mě nabíjí a dává mé práci smysl. 



Vážení přátelé,

děkuji Vám za Vaši podporu v uplynulém roce. 

Do nového roku 2025 Vám přeji hodně zdraví,
štěstí a úspěchů v rodinném i pracovním životě. 

Na závěr mám jedno skromné přání... Pojďme
i nadále společně utvářet region, kde se nám
bude dobře žít!

S úctou Helena Pešatová, Vaše senátorka 

S p o l e č n á  f o t o g r a f i e  s e  z á s t u p c i  f r ý d e c k o - m í s t e c k ý c h  o b c í .  S e n á t  P Č R ,  2 0 2 4 .


